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Međunarodna konferencija "CSEE. Security Forum Balkan 
Mosaic Symposium - Young Leaders Network 2006" 

Skopje, 14 - 17. studenog 2006. 

U organizaciji Euroatlantskog vijeća Makedonije organiziranje drugi po 
redu Balkan Mosaic Symposium kojije održan od 14. do 17. studenog 2006. u 
Skopju. Nakon uspješno održanog simpozija u Sofiji 2005. godine, ovaj put 
ulogu zemlje domaćina preuzela je Makedonija. 

Skupu je nazočilo pedesetak sudionika, među kojima predstavnici 8 zema
lja regije Jugoistočne Europe, kao i gosti iz Danske i Norveške, na čelu s glav
nim tajnikom ATA-e Troelsom Fr0lingom te predsjednikom YATA-e Haral
dom Thorudom. 

Konferenciju je otvorio potpredsjednik Euroatlantskog vijeća Makedonije 
Aleksandar Gencov koji je naglasio važnost ovakvih okupljanja kojima je cilj 
stvaranje i učvršćivanje mreže mladih lidera, kao i poticanje stvaranja akcij
skog plana za glavne sigurnosne izazove u regiji koji će značajno pridonijeti 
integracijskom procesu članstva u NATO-u i Europskoj Uniji . Uslijedilo je 
u vodno predavanje Lazara Elenovskog, makedonskog ministra obrane kojije 
istaknu o suvremenu važnost organiziranog kriminala i našu globalnu odgo
vornost u njegovom sp1ječavanju. Potom se osvrnuo na reformu oružanih 
snaga Republike Makedonije i odlučnost vlade u njezinu provođenju . Očeku

je se da će spomenuta reforma biti okončana krajem iduće godine. 
Glavni tajnik ATA-e, Troels Fr0ling, prisutnima je nastajao objasniti is

tinsku važnost Balkan Mosaica kao programa nevladinih udruga s ciljem iz
gradnje zajedničkog razumijevanja među mladom populacijom iz balkanskih 
zemalja. Takvo što trebalo bi poslužiti kao primjer arapskim zemljama na pu
tu za vlastitu regionalnu sigurnost i suradnju te izgradnju civilnog društva. 
U svojoj zaključnoj tezi Fr0ling se nanovo obratio mladima, ohrabrujući ih da 
ostave prošlost za sobom te da se otvore za mogućnost mira i suradnje u bu
dućnosti. 

O važnosti razvoja demokracije na lokalnoj razini za suzbijanje kriminala 
u državi govorio je Sraso Angeleski, stručnjak za međunarodno pravo. Kao 
glavne zaključke svog izlaganja naveo je: sprečavanje i suzbijanje kriminala 
kao globalnog, regionalnog i lokalnog izazova, povećavanje odgovornosti 
međunarodnih vladinih organizacija, praktičnu implementaciju konvencija 
Vijeća Europe te važnost "monitoringa" kao značajne potpore u procesu stva
ranja nacionalnih reformi. 

Predstavnik odjela za javnu diplomaciju pri NATO-u, Zsolt Rabai, osvr
nuo se na ostvarenje preduvjeta za dugoročnu stabilnost zemalja Jugoistočne 
Europe koja će biti postignuta tek kada iste postanu punopravne članice eu-
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roatlantskih integracija. Na njegovo izlaganje nadovezao se Metodi Hadzi -
Janev, glavni zapovjednik vojske Republike Makedonije, čije se predavanje 
odnosilo na goruće prijetnje današnjice: terorizam i kriminal. Pritom je nag
lasio njihove zajedničke komponente (međunarodna kontrola bankovnih 
sustava, međunarodna suradnja), kao i značajnu razlikovnu stavku u kojoj se 
tvrdi da teroristi za svoj krajnji cilj imaju uništenje pojedinog sustava, dok 
kriminalci (zločinci) za svoje djelovanje trebaju upravo taj isti sustav. 

Vladimir Gjorcev, potpredsjednik Euroatlantskog vijeća Makedonije te 
Avgustina Tzvetkova, potpredsjednica ATA-e naglašavali su ključne teze 
prethodnih izlagača (osobito one vezane za sigurnost i suradnju u regiji kao i 
jačanje nevladinog sektora te borbe protiv korupcije, terorizma i organizira
nog kriminala), dodajući kako je od velike važnosti za našu regiju poticanje i 
širenje mreže mladih lidera kao nositelja budućih promjena unutar matičnih 
država te kao onog kadra koji će se s punom spremnošću suočiti sa izazovima 
koje donosi članstvo u euroatlantskim integracijama. 

U drugom dijelu simpozija radnu inicijativu preuzeli su sami sudionici. 
Uslijedila je podjela u četiri glavna odbora: politički, ekonomski, pravni i ob
rambeni. Prilikom raspodjele mjesta osobito se vodilo računa o tome da svaka 
država ima po jednog predstavnika (od sveukupno četiri koliko ih je bilo po 
državi) u svakom od navedenih odbora. Cilj radnih grupa bio je definirati 
probleme svog područja rada te predložiti rješenja i strategiju pri ostvarenju 
naznačenih ciljeva. Akcijski planovi izrađeni od strane svakog odbora biti će 
implementirani u izradu konvencije koja će biti predstavljena na zasjedanju 
ATA-e u prosincu ove godine u Ateni. 

Balkan Mosaic Symposium izvrsno je ocijenjen, kako od strane predavača 
tako i sudionika te je time uspi o ispuniti očekivanja organizatora. Također, 
ostvareni rezultati poslužit će kao podloga za naredne simpozije Balkan Mo
saic programa te kao snažna motivacija za učvršćivanje i proširenje mreže 
mladih lidera u regiji. 

Helena Blažeković 
Martina Tuta 


